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کــوتــــاه

 
طی نشست قبلی شورای حکام آژانس بین المللی انرژی اتمی؛ 
آژانس با صدور قطعنامه ای از ایران خواست که ظرف 3 ماه آینده با 
این نهاد بین المللی همکاری کند. اما ظرف این 3 ماه اتفاق مثبتی 
در رابطه میان ایران و آژانس نیفتاده است. لذا گزارش آقای گروسی 
که در روز اول نشست اخیر شورای حکام ارائه شد نیز نسبتا منفی 
است. گرچه مدیرکل آژانس ابراز امیدواری کرده که ایران با آژانس 
همکاری کند اما این گزارش آنچنان نیست که بتواند انتظارات آن 
قطعنامه را برآورده کند. با این حال باید توجه داشته باشیم که 
صدور قطعنامه جدید باید از آن قطعنامه قبلی تندتر باشد و تصمیم 
سیاسی می خواهد. چرا که احتمالا باعث خواهد شد که پرونده ایران 
به شورای امنیت ارجاع شود. البته در حال حاضر نشانه هایی از صدور 
قطعنامه علیه ایران وجود ندارد که اروپایی ها بخواهند به این سمت 
و سو بروند. اما باز هم باید صبر کرد و عجله ای نباید کرد. هنوز برای 
قضاوت کردن زود است و شاید در این چند روز اتفاقاتی در رابطه با 
ایران و آژانس بیفتد.  همان طور که ایران اعلام کرده آماده همکاری 
کامل با آژانس است شاید مذاکراتی صورت بگیرد و موجب شود تا از 
احتمال صدور قطعنامه جلوگیری کند. به هر حال چاره ای جز این 
وجود ندارد و ایران و آژانس باید با هم همکاری کنند و این قضیه 
ارتباط مستقیمی با برجام ندارد. اگر چه برجام برای اجرای خود به 
گزارش آژانس و تایید این نهاد بین المللی که تایید کند ایران در 
برنامه هسته ای خود انحراف ندارد وابسته است. یکی از گام هایی نیز 
که پیش بینی شده در پیش نویس اخیر همین امر است.  با این حال 
به نظر می رسد که پرداختن به مسائل گذشته نمی تواند مستقیما به 
برجام ارتباط داشته باشد. بلکه برجام باید جداگانه روند خود را طی 
کند و مسائل ایران و آژانس بر اساس پادمان و توافقی که بر اساس 
NPT با آژانس انجام داده و ایران موظف است که طبق آن با آژانس 
همکاری کند و باید خواسته های آژانس بر آورده شود. البته این هم 
درست است که وقتی مشکلی رخ می دهد طرف هایی که با طرف 
دیگر دشمنی می کنند تلاش دارند که از نقطه ضعف های طرف مقابل 
و از جمله از آژانس استفاده مدنظر خود را ببرند.  از سوی دیگر در 
خصوص احیای برجام و رسیدن به توافق اینکه مطرح می شود همه 
چیز به بعد از انتخابات آمریکا موکول شده به نظر می رسد که خیلی 
بزرگ نمایی شده است. مساله ایران جزو اولویت های آمریکا به نظر 
نمی رسد و البته یک مناقشه ای میان جمهوریخواهان و دموکرات ها 
بر سر برجام وجود دارد و طبیعتا اگر آنها پیروز شوند شرایط متفاوت 
خواهد بود. اما اینکه مطرح شود رأی دهندگان آمریکایی به خاطر 
برجام از دموکرات ها یا جمهوریخواهان دفاع کنند جزو اولویت های 

رأی دهندگان نیست. 

دیدگــــاه
هردمازاینباغبریمیرسد

 دولت سیزدهم مصداق بارز دولتی است که هیچ مخالفتی در 
درون  حاکمیت ندارد و هیچ سد و هیچ نقدی را در برابر مسیر 
خود احساس نمی کند. دولتی یکدست با یک ریشه فکری که 
گویا از صافی گذشته و تمام ناخالصی هایش گرفته شده است اما 
مشاهده می کنیم در همین دولت هم چالش هایی به وجود آمده 
است. در ابتدا وزیرکار، رفاه و امور اجتماعی از دولت جدا شد. گزیده 
پیشنهادی جایگزین وی که به مجلس معرفی شده نیز احتمالا با 
چالش هایی در مجلس روبه رو خواهد شد و از سوی دیگر ماجرایی 
در مورد فرزند معاونت زنان رئیس جمهوری به وجود آمد و درکمتر 
از چند روز شاهدیم که زمزمه های استعفای معاون علمی و فناوری 
رئیس جمهور نیز شنیده می شود. تمامی این موارد نشان می دهد 
دولت های یکدست به رغم اینکه چالشی در برابر خود ندارند، با 
کوچک ترین اختلافی دچار  فاصله  می شوند. متأسفانه جریانی که 
نام خود را نواصولگرا قرارداده، سال هاست در سپهر سیاسی ایران 
درحال ایجاد صف کشی بین نیروهای سیاسی خودی و ناخودی  
است. این جریان برای اینکه خود را حق به جانب نشان دهد، 
ویژگی هایی را به نیروهای خود نسبت می دهد که افکار عمومی آن 
ویژگی ها را نمی پذیرد. از این رو برای اینکه در عرصه سیاسی باقی 
بماند شروع به تخریب رقبای خود می کنند. این جریان در مواجهه 
با سایرگروه های سیاسی صراحتا اعلام می کنند که یا با ما هستید 
و یا اگر با ما نیستید، غرب گرا و غیر انقلابی هستید. برای این گروه 
تفاوتی هم نمی کند که چه کسی را تخریب می کند. اگر شخصی در 
یک جریان سیاسی با ادبیات آنها همراه نباشد، می خواهد فرمانده 
جنگ باشد،  رئیس دولت اصلاحات باشد، هاشمی رفسنجانی باشد؛ 
هیچ فرقی برای آنها نمی کند به هر سخنی در ارتباط با تخرب آنان 
متوسل می شوند تا حرف خود را به کرسی بنشانند. این جریان حتی 
به اصولگرایان منتقد هم رحم نمی کند. آقای ستاری هم هرچند 
در دولت آقای روحانی حضور داشتند اما نیروی میانه رو بودند اما 
این گروه که در دولت هم ریشه دارند همین یک نفر را هم تحمل 
نکرده اند و احتمالا به همین علت است که ایشان استعفا داده است. 

خبــــــر
استقرارگِیتهایساختِوزارتدفاع

درپایانههایمرزی
وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح به منظور کاهش 
مشکلات تردد زائران و تسهیل عبور و مرور دلدادگان عتبات 
عالیات، 20دستگاه گِیت ورود و خروج، ساختِ متخصصان صنعت 
دفاعی را به پایانه های مرزی مهران و خسروی اهدا کرد.  رئیس 
ستاد اربعین وزارت دفاع با اعلام این خبر افزود: با توجه به خیل 
عظیم زائران اباعبدا... الحسین)ع( و استقبال پرشور آحاد مردم 
برای زیارت عتبات عالیات، ورود و خروج از گِیت و دریچه های 
مرزی به خصوص در کشور عراق با کندی مواجه شده بود. پس از 
بازدید مسئولان وزارت دفاع از پایانه های مرزی و همچنین در پی 
دستور وزیر دفاع مبنی بر ارائه خدمت حداکثری به زائران اربعین، 
وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح 20دستگاه گِیت، ساختِ 
متخصصان صنعت دفاعی را در پایانه های مهران و خسروی مستقر 

کرد.  

 آرمان ملی: رئیس جمهور با اشاره به اینکه 
امنیت در منطقه قفقاز برای جمهوری اسلامی 
ایران بسیار حائز اهمیت است، تصریح کرد: 
مرزهای تاریخی ایران و ارمنستان بستر رفاه، 
همگرایی و امنیت منطقه محسوب می شود و 
تهران مصمم به ادامه همکاری در همه زمینه ها 
به نفع رفاه و ثبات منطقه است.  آیت ا... سید 
ابراهیم رئیسی پیش از ظهر دیروز سه شنبه 

در پاسخ به تماس تلفنی »نیکول پاشینیان« 
نخست وزیر ارمنستان، با ابراز نگرانی از 
تداوم تنش در منطقه گفت: منطقه قفقاز 
شرایط خاصی را طی می کند و متأسفانه هنوز 
آرامش به این منطقه بازنگشته است. رئیس 
شورای عالی امنیت ملی همچنین با اشاره به 
نفوذ رژیم صهیونیستی در منطقه، حضور آن را 
ضد امنیت و تهدیدی برای کل منطقه ازجمله 

میزبانان شان معرفی کرد. رئیسی با بیان 
اینکه پیوسته اوضاع و تحولات را در منطقه 
قفقاز رصد می کنیم، خاطرنشان کرد: منطقه 
تحمل جنگ دیگری را ندارد. رئیس جمهور 
با اشاره به اینکه امنیت در منطقه قفقاز برای 
جمهوری اسلامی ایران بسیار حائز اهمیت 
است، تصریح کرد: امضا کنندگان بیانیه سه 
جانبه آتش بس به مفاد آن پایبند باشند و از 
هرگونه اقدامی در جهت ایجاد تنش در منطقه 
دوری کنند. رئیسی افزود: مرزهای تاریخی 
ایران و ارمنستان بستر رفاه، همگرایی و امنیت 
منطقه محسوب می شود و تهران مصمم به 
ادامه همکاری در همه زمینه ها به نفع رفاه و 
ثبات منطقه است. نیکول پاشینیان نخست 
وزیر ارمنستان نیز در این تماس تلفنی با ارائه 
گزارشی از آخرین وضعیت تحولات در منطقه 
قفقاز گفت: جمهوری اسلامی ایران همواره در 
رفع تنش ها و بحران های منطقه نقشی سازنده 
و تاثیرگذار داشته است. وی همچنین با ابراز 
خرسندی از روابط رو به گسترش تهران و 
ایروان، تاکید کرد: ارمنستان به دنبال تعمیق 
روابط با جمهوری اسلامی ایران در تمامی 
زمینه ها است. ایروان اوایل روز گذشته اعلام 
کرد که ارتش آذربایجان اواخر روز دوشنبه 
با استفاده از توپخانه و هواپیماهای بدون 

سرنشین ارمنستان را گلوله باران کرد.

 آرمان ملی: سخنگوی قوه قضائیه درباره 
حق مالکیت ایران بر جزایر سه گانه، اظهار 
داشت: سازمان ثبت اسناد در جهت تثبیت 
مالکیت رسمی جزایر اقدامات موثری را انجام 
داده است و در راستای صیانت از منافع ملی 
این اقدام صورت گرفته است. بر این اساس 
سند مالکیت جزیره تنب بزرگ و تنب کوچک 
و جزیره ابوموسی به نام دولت جمهوری 
اسلامی ایران صادر شد. با این اقدام ضمن 
اینکه اذعان داریم به مالکیت این جزایر، سند 
مالکیت این جزایر طبق قانون صادر شد.  
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور برای این 
سه جزیره به نام دولت جمهوری اسلامی ایران 
سند رسمی مالکیت صادر کرده است. مسعود 
ستایشی با اشاره به انتشار گزارش گزارشگر 
ویژه سازمان ملل گفت: کاری که در راستای 

تحریم وزیر و وزارت اطلاعات صورت گرفت، 
انتشار گزارشی در این خصوص بود. ایران 
همواره یکی از قربانیان ترور بوده است و به 
عنوان مثال می توان به حملات گوناگون از 
جمله حملات سایبری به نهادهای مختلف 
اشاره کرد.  در رابطه با موضوعی که در حوزه 
آلبانی صورت گرفته اعلام می کنیم که روش 
آمریکایی ها کلًا همین بوده است و دست 
آمریکایی ها خیلی وقت است که رو شده است. 
وی درباره تحریم های اخیر افزود: این اقدام 
تنفس مصنوعی آمریکا به گروه های تروریستی 
است. توقع داریم که دستگاه های سیاسی با 
تمهیدات قانونی و تدابیر مناسب و بین المللی 
و قاطع بایستند و برخورد کنند. سخنگوی قوه 
قضائیه درباره پرونده لواسان بیان کرد: پرونده 
مذکور در شعبه ۵ دادگاه کیفری یک استان 
تهران مورد رسیدگی قرار گرفته بود. نقصی 
در روند رسیدگی به پرونده در 22اسفندماه 
صورت گرفت که پرونده به شعبه ۱۵ بازپرسی 
ارسال می شود. شعبه مزبور اهتمام لازم را 
برای رفع نواقص ابرازی صورت می دهد.  تا 
پایان شهریور ماه پرونده به شعبه ۵ دادگاه 
کیفری یک استان تهران ارسال می شود و با 
تاکیدی که به ریاست شعبه انجام شده است، 
رسیدگی به پرونده تا نیمه اول مهرماه استمرار 
پیدا می کند. ستایشی در خصوص دستور 
رئیس قوه قضائیه به دادستانی کل کشور 
در رابطه با احصای حقوق عامه عنوان کرد: 
حقوق عامه برای ما واجد ویژگی های خاصی 
است. برای شناسایی مصادیق حقوق عامه، 
اقدامات خوبی انجام شده است. معاون حقوق 
عامه با مراکز پژوهشی خاص و با استفاده از 
ظرفیت دستگاه هایی از جمله محیط زیست 
و غیره مبادرت به بررسی مصادیق حقوق عامه 
کردند. ستایشی درباره آخرین وضعیت پرونده 

ترور شهید صیاد خدایی گفت: این پرونده در 
مرحله تحقیقات مقدماتی است. چند نفر در 
ارتباط با این موضوع دستگیر شده اند و برای 
آن ها قرار قانونی صادر شده است. وی ضمن 
خودداری از ارائه توضیحات بیشتر در این 
باره گفت که تحقیقات این پرونده واجد طبقه 
بندی و محرمانه است. سخنگوی دستگاه 
قضا درباره چگونگی انتصاب تاج به ریاست 
فدراسیون فوتبال و اتهامات او، ابراز داشت: 
در رابطه با این حوزه، اولا حساسیت نسبت 
به این موضوع و در این مقطع زمانی روشن 
است . در راستای هر انتخاب درون سازمانی 
مثل فدراسیون، استعلامات بر اساس مقررات 
موضوعه از سوی مرجع برگزاری انتخابات 
و ناظر صورت می گیرد. یک استعلامی در 
این زمینه صورت گرفته و پاسخ لازم هم به 
فدراسیون مربوطه داده شده است و فدراسیون 
بررسی و اعلام نظر کرد و جمع بندی بر این شد 
که فرد مدنظر در انتخابات شرکت کند. نسبت 
به نتیجه نفیا و اثباتا سخنی نداریم. اجازه 
بدهید پرونده ها را بررسی و بعد اعلام کنیم. در 
مرحله دادسرا به دلیل اینکه تحقیقات محرمانه 
است به آن نپردازیم، بهتر است. ستایشی 
درباره ارجاع گزارش تخلفات بستگان یکی 
از وزرا از سوی یک نماینده گفت: پرونده ای در 
مورد برادر همسر یکی از وزرا به دستگاه قضائی 
ارجاع نشده است. کسانی که گزارشگری فساد 
می کنند بدانند که گزارش هایشان باید مستند 
و مستدل باشد و اگر کسی در این زمینه نسبت 
به گزارش غیر مستند شکایتی دارد با توجه 
به جنبه خصوصی بودن موضوع می تواند در 
دستگاه قضا شکایت کند. سخنگوی قوه قضائیه 
در مورد اینکه یکی از منصوبین وزرا در یکی از 
وزارتخانه ها به اتهام دریافت رشوه بازداشت 
شده تاکید کرد: حسب گزارش ها، برای این 
فرد به اتهام ارتشا به همراه فرد دیگری قرار 
بازداشت موقت صادر شده و فعلًا در زندان 
به سر می برد. وی ادامه داد: این پرونده در 
حال تکمیل تحقیقات است و فرد پرداخت 
کننده رشوه نیز اکنون در بازداشت موقت به 

سر می برد. 

قاسم محبعلی 
تحلیلگر مسائل بین الملل

محمود میرلوحی  
 فعال سیاسی اصلاح طلب

 
  آرمان ملی: رئیس مجلس 
با تاکید براینکه در بخش های 
زیرساختی کشور ظرفیت های 
بسیار خوبی برای سرمایه گذاری 
بانک های خصوصی وجود دارد 
که هم منطق اقتصادی دارد و 
هم به بهبود خدمات رسانی به 
مردم منتهی می شود از استاندارد 
نبودن فرایندهای بانکی انتقاد 
در  قالیباف  محمدباقر  کرد. 
جمع مدیران عامل بانک های 
خصوصی کشور ضمن تشکر از 
فعالیت های شبکه بانکی کشور 
گفت: امروز بار اصلی اقتصاد 
کشور بر دوش بانک هاست که 
هم در حوزه مسائل داخلی کشور 
که فعالیت هایی را حتی خارج 
از حیطه ماموریت ذاتی خود 
انجام می دهند و هم باید جور 
عدم سرمایه گذاری خارجی را 
به دوش کشیده و جبران کنند، 
لذا جای خداقوت دارد.  رئیس 
قوه مقننه با اشاره به استاندارد 
نبودن فرایندهای نظام بانکی 
کشور گفت: این آسیب باعث 
می شود که اگر بانک های ما 

حداقلی  سرمایه  با  بخواهند 
با برخی بانک های بین المللی 
امکان  باشند،  مراوده داشته 
اگر  اما  دارد،  وجود  تبادل 
بخواهند وارد قرارداد بانکی 
وسیع با آورده مثلا 2 یا ۱0 
میلیارد دلار شوند و قرار باشد 
بانک های بین المللی وضعیت 
بانک های ما را مورد ارزیابی 
قرار دهند، متوجه می شویم که 
بانک های ما نسبتی با این ارقام 
نداشته و استانداردهای بانکی 
در این سطح نیست.  رئیس 
قوه مقننه کشورمان افزود: این 
بدان معناست که بانک های ما به 
معنای واقعی بانک نبوده و تبدیل 
به بنگاه مالی شده اند، لذا ممکن 
است از تمام فرصت هایی که 
برای کشور ایجاد می شود نتوانیم 
استفاده کنیم. قالیباف در همین 
زمینه ادامه داد: اگر بخواهیم 
استانداردها را به روز کرده و 
زمینه را برای مبادلات مالی چند 
ده میلیون دلاری فراهم کنیم، 
مدت زیادی زمان می برد و عملا 
بانک های  برای  ظرفیت  این 

ما وجود ندارد و این از جمله 
مشکلاتی است که باید برای 
آن چاره اندیشی شود.  رئیس 
قوه مقننه با بیان اینکه امسال 
قوانین حوزه بانک ها در مجلس 
نهایی خواهد شد، اظهار کرد: از 
شما می خواهم تیمی را تعیین 
کرده و به مجلس معرفی کنید تا 
آنها در همه جلسات کارشناسی 
کمیسیون ها حضور داشته باشند 
و پیرامون مسائل مرتبط با حوزه 
فعالیت بانک ها اظهارنظر کرده 
و در جریان مسائل باشند و در 
که  مرتبطی  لوایح  و  طرح ها 
پیشنهادات  بررسی می شود، 
خود را ارائه کنند.  وی عنوان 
کرد: استفاده از ظرفیت بخش 
خصوصی در زیرساخت ها منوط 
بر این است که ناترازی ها در 
کشور رفع شود، اولین ناترازی 
که باید حل شود ناترازی بانک ها 
است. این موضوع باید حل شود 
تا بتوانیم سایر ناترازی های کشور 
را نیز حل کنیم.  رئیس مجلس 
با بیان اینکه بانک های خصوصی 
اگر به هر موضوع زیرساختی 

ورود کنند علاوه بر کسب سود 
مناسب کارهای بزرگی را نیز 
می توانند انجام دهند، تصریح 
کرد: ما در مجلس تمام قد پای 
این موضوعات ایستاده ایم تا اگر 
موانع و مشکلاتی وجود دارد 
آن را حل و فصل کنیم. رئیس 
مجلس تاکید کرد: ما همه در 
یک کشتی قرار داریم که اگر 
ما  کنیم همه  هماهنگ عمل 
برنده هستیم و اگر تنها به فکر 
خودمان باشیم همه ما چه در 
منزلت مادی و چه معنوی بازنده 
خواهیم بود. قالیباف با بیان اینکه 
بانک ها بزرگ ترین فرصت برای 
توسعه کشور هستند، اظهارکرد: 
در حال حاضر در مجلس طرح 
نظام های تامین مالی و قانون 
مرتبط بانک ها در حال تدوین 
است از این رو از شما درخواست 
می کنم در جلسات بررسی حضور 
پیدا کرده و مطالب و پیشنهادات 
خودتان را مطرح کنید، کمااینکه 
در راستای سیاست های ابلاغی 
مقام معظم رهبری در برنامه 

هفتم نیز هست. 

محمد باقر قالیباف:

بانک ها بزرگ ترین فرصت برای توسعه کشور هستند
   استفاده از ظرفیت بخش خصوصی منوط به رفع ناترازی ها است

 فشار به اروپا برای صدور 
بیانیه علیه ایران 

یک تحلیلگر مسائل بین الملل 
اظهار کرد: آقای گروسی می داند 
که سه ماهی است که برخی 
فعالیت های  ثبت  دوربین های 
و  است  قطع  سایت  هسته ای 
همچنین فعالیت کارشناسان و 
بازرسان آژانس کند شده است 
و با توجه به روند مذاکرات که 
روند مثبتی تلقی نمی شود، او به 
دنبال این است که به کشورهای 
اروپایی فشار بیاورد تا احتمالا در 
شورای حکام بیانیه ای صادر شود. 
عبدالرضا فرجی راد گفت: برخی 
رسانه های غربی اعلام کردند در 
شورای حکام علیه ایران بیانیه تند 
یا قطع نامه ای صادر نمی شود. اما 
بعید است که به صورت حداقلی 
بیانیه ای مبنی بر آنکه ایران باید 
هرچه سریع تر با آژانس همکاری 
کند مانند بیانیه ای که سه ماه 
پیش صادر شد، اتفاق نیفتاد. البته 
یک احتمال ضعیف نیز وجود 
دارد که غربی ها در لحظه آخر 
تصمیم بگیرند بیانیه تندی هم 

صادر کنند. 

ایران پاسخ سوالات آژانس را 
داده است

انرژی  سازمان  سخنگوی   
اتمی ایران اظهار کرد: بیان 
وجود خلأ نظارتی و اینکه این 
خلأ هر روز بزرگ تر می شود، 
مبنای حقوقی ندارد زیرا آنچه 
امروز انجام نمی شود مربوط به 
توافق ۱ + ۵ با جمهوری اسلامی 
ایران است که در قالب سند 
برجام تعریف شده و همچنین 
برقراری مجدّد آن مطابق قانون 
اقدام راهبردی برای لغو تحریم ها 
و صیانت از منافع ملتّ ایران، 
مستلزم رفع تحریم ها و اجرای 
تعهدات طرفین متعاهد است. 
بهروز کمالوندی درباره موضوع 
سه مکان ادعایی آژانس تصریح 
کرد: ایران در خصوص سه مکان 
ادعایی آژانس؛ کمال همکاری را 
داشته است، اطلاعات و پاسخ  به 
سؤالات آژانس را ارسال کرده و 
جلسات گفت وگو برای رفع ابهام 

نیز برگزار کرده است. 

  آغاز عملیات اجرایی 
راه آهن رشت -  آستارا

 معاون اجرایی رئیس جمهور در 
حاشیه نخستین نشست پیگیری 
طرح های ریلی کشور که با حضور 
جمعی از استانداران در ساختمان 
ریاست جمهوری  نهاد  کوثر 
برگزار شد، اظهار داشت: یکی 
از طرح های مهم ریلی، راه آهن 
رشت -  آستارا است که برای 
تکمیل این طرح منابع لازم تأمین 
می شود و امیدواریم تا دهه فجر 
به بهره برداری برسد. سید صولت 
مرتضوی تصریح کرد: در تلاش 
هستیم تا دیگر طرح های ریلی 
کشور که از پیشرفت فیزیکی زیاد 
برخوردار هستند، تکمیل کنیم 
و به بهره برداری برسانیم. فعال 
کردن مسیر شمال -  جنوب با 
هدف توسعه تجارت با همسایگان 
از برنامه های دولت سیزدهم بوده 
و به گفته معاون حمل  و نقل وزیر 
راه برای تکمیل آن نیاز است که 
راه آهن رشت -  آستارا سریع تر 

تکمیل شود. 

 رئیس جمهور:

منطقه تحمل جنگ دیگری را ندارد   

 سخنگوی قوه قضائیه:

پرونده تاج فعلا محرمانه است 
  در پرونده ترور شهید صیاد خدایی چند نفر را دستگیر کردیم

واکنشتندامیرعبداللهیان
وزیر امور خارجه ایران با اشاره به سند 
2030 گفت: جمهوری اسلامی ایران براساس 
قوانین داخلی و فرهنگی خود به این سند نگاه 
می کند. گلدا الخوری در آغاز ماموریت خود به 
عنوان مدیر دفتر منطقه ای یونسکو با حسین 
امیرعبداللهیان وزیر خارجه ایران دیدار کرد. 
امیرعبداللهیان رابطه ایران و یونسکو به ویژه در 
حوزه هایی چون ثبت میراث فرهنگی را نزدیک 
خواند. وزیر امور خارجه ایران با اشاره به سند 
2030 افزود، قرار بود این سند در حوزه آموزش 
باعث همبستگی جهانی باشد اما با نادیده 
گرفتن هویت و واقعیت های فرهنگی کشورها 
آنها را در این حوزه دچار مشکل کرده است و از 
این رو جمهوری اسلامی ایران بر اساس قوانین 
داخلی و فرهنگی خود به این سند نگاه می کند. 

اعلامبستهشدنمرزها
تصمیمیشجاعانهبود

رئیس ستاد مرکزی اربعین با بیان اینکه 
اعلام بسته شدن مرزها تصمیمی شجاعانه 
بود، گفت: امنیت و سلامت زائران حسینی خط 
قرمز ستاد مرکزی اربعین حسینی است.  سید 
مجید میراحمدی به تشریح آخرین اقدامات 
انجام شده در تسهیل تردد زائران اربعین 
حسینی)ع( پرداخت و افزود: دو مولفه بسیار 
تاثیرگذار در اربعین امسال، موضوع گرمای هوا 
و تراکم جمعیت بود و در نشست ستاد مرکزی 
اربعین حسینی هم همواره توجه داشتیم 
که در این خصوص تقویت زیرساخت های 
گرفت.  قرار  کار  دستور  در   اربعین 
وی ادامه داد: یکی از اقدامات بسیار مهم دولت 
سیزدهم هزینه کرد هشت هزار و ۴00 میلیارد 
تومان برای آماده کردن زیرساخت ها بود که با 
این اقدامات، جاده ایلام به مهران چهار بانده 
شد و توسعه زیرساخت ها در سایر بخش ها هم 

به سرعت در دست اقدام قرار گرفت. 

دبیرکلسازمانمللازحامیان
جدیبرجامبودهاست

سخنگوی دبیرکل سازمان ملل در یک 
کنفرانس خبری در پاسخ به سوالی مبنی بر 
اینکه آیا آنتونیو گوترش، دبیرکل سازمان ملل 
اخیرا با مقامات ایران یا دیگر طرفین مذاکرات 
وین برای ازسرگیری دیپلماسی جهت حفظ 
توافق هسته ای رایزنی کرده است یا نه، گفت: 
نه، هر کسی نقش خودش را دارد. سازمان ملل 
از اعضای برجام نیست.  استفان دوجاریک، 
گفت: آژانس بین المللی انرژی اتمی در بخشی 
از مباحثات هسته ای دخیل است.  وی تصریح 
کرد: فکر می کنم آنچه برای او مهم است، 
این است که تمامی طرفین برجام تا حدی 
انعطاف نشان دهند که برای مصالحه بر سر 
آخرین مسائل باقی مانده و بازگشت به اجرای 
کامل برجام و قطعنامه 223۱، بدون تاخیر 
بیشتر لازم خواهد بود. سخنگوی سازمان 
ملل همچنین تصریح کرد: دبیرکل همواره از 
حامیان جدی برجام بوده است و تا همین امروز 

هم این طور بوده است. 

دیدارخداحافظیسفیرتونس
سمیر المنصر سفیر جمهوری تونس در 
تهران در پایان ماموریت خود در کشورمان با 
امیر عبداللهیان دیدار و گفت وگو کرد.  وزیر 
امور خارجه در این دیدار روابط خوب میان 
ایران و تونس و وجود دیدگاه ها و مواضع 
مشترک میان دو کشور در بسیاری از مسائل 
منطقه ای و بین المللی را مورد تاکید قرار داد 
و افق روابط میان دو کشور را مطلوب ارزیابی 
و با اشاره به وجود ظرفیت های قوی همکاری 
میان دو طرف، تلاش برای توسعه هرچه بیشتر 
مناسبات بین دو کشور را ضروری دانست. 
للهیان با تقدیر از مواضع مثبت و  امیر عبدا
سازنده دولت و ملت تونس در حمایت از مردم 
فلسطین و مخالفت با عضویت ناظر رژیم 
صهیونیستی در اتحادیه آفریقا، تاکید کرد 
اطمینان خاطر داریم با حکمت و عقلانیت 
مسئولان تونس و با وحدت و همدلی ملت و 
دولت این کشور شاهد رشد و شکوفایی روز 

افزون تونس در همه زمینه ها خواهیم بود. 

همهظرفیتهاینیرویهوایی
درخدمتزائران

فرمانده نیروی هوایی ارتش در بازدید از 
مرز مهران، موکب نیروی هوایی و بیمارستان 
صحرایی 33 تخته نیروی هوایی اظهار داشت: 
امروز مفتخریم که نیروی هوایی اثبات کرده 
در تمامی برهه های زمانی چه در دوران دفاع 
مقدس و چه پس از آن، همواره پشتیبان و 
خدمتگزار ملت بزرگ و شریف ایران است. امیر 
سرتیپ حمید واحدی گفت: نیروی هوایی در 
راه عزت و افتخار این ملت از هیچ کاری دریغ 
نخواهد کرد؛ خدمت رسانی به زائران اربعین 
حسینی نیز یکی دیگر از افتخارات این نیروی 
الهی است که در کارنامه او ثبت شده و این 
همان توفیقی است که خداوند به ما ارزانی 
داشته است. وی ادامه داد: نیروی هوایی ارتش 
نیرویی مکتبی و حسینی است که با توجه 
به منویات مقام معظم رهبری با تمام وجود 
در راستای آسایش و آرامش مردم عزیزمان 
می کوشد تا هیچ کمبودی برای زیارت اربعین 

وجود نداشته باشد.  


